
Protokół Nr VII/2011 

 

sesji Rady Gminy Skrwilno odbytej 19 września 2011 r. w Urzędzie Gminy w Skrwilnie. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Henryk Liszewski o godz. 1000. Przywitał 

radnych i zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 

radnych, wobec tego rada może podejmować prawomocne uchwały. Obecność radnych i 

zaproszonych gości przedstawiają załączone do protokołu listy obecności. Następnie 

przewodniczący poinformował, że po ustaleniu porządku obrad wpłynął  nowy projekt uchwały  

w sprawie planowanej budowy budynku chlewni w systemie chowu na rusztach wraz z obiektami 

towarzyszącymi: 6 silosów paszowych o pojemności 15 ton; chlewnia dla obsady 266 DJP 

tuczników na działce nr 1 położonej w miejscowości Mościska, gmina Skrwilno, powiat rypiński. 

Wnioskował o wprowadzenie go do porządku obrad jako punktu 10. Projekt tej uchwały był 

analizowany przez radnych na wspólnym posiedzeniu komisji. Wniosek o zmianę porządku 

obrad Rada przyjęła jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

 1. Sprawy organizacyjne. 

         2. Informacja z wykonania  budżetu za I półrocze 2011 r. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu  Gminy na 2011 r. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu                                                                          

    długoterminowego. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Skrwilno. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie w Gminie Skrwilno na lata 2011-2015. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczególnych warunków jego funkcjonowania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie planowanej budowy budynku chlewni w systemie chowu 

na rusztach wraz z obiektami towarzyszącymi: 6 silosów paszowych o pojemności 15 

ton; chlewnia dla obsady 266 DJP tuczników na działce nr 1 położonej w miejscowości 

Mościska, gmina Skrwilno, powiat rypiński. 

11.Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.  

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zakończenie obrad.  

Ad. 1.  

Sprawy organizacyjne zostały już omówione. 

Ad. 2. 

Skarbnik Gminy przestawiła informację z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 r. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.3. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

budżetu gminy na 2011r. Poinformowała również, że do Wójta wpłynął projekt porozumienia na 

współfinansowanie remontu drogi Zambrzyca - Czarnia. Pytała Radnych jak postąpić z tym 

porozumieniem. Przewodniczący Rady powiedział, że tą sprawą należy się zająć w punkcie 

„wolne wnioski i zapytania” i kontynuował porządek obrad. Prosił radnych o dyskusję nad 

projektem uchwały dotyczącej zmian w budżecie. Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący rady odczytał projekt tej uchwały. Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr VII/33/11 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2011r. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 4. 

 Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący rady odczytał projekt tej uchwały. Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr VII/34/11 zmieniającą uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.5.  



Po odczytaniu przez przewodniczącego projektu uchwały, nie wniesieniu uwag przez radnych, 

Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/35/11 zmieniającą uchwałę 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Skrwilno. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.6. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015. Radni uwag  nie wnieśli. Rada w 

obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/36/11 w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.7. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  W dyskusji nad projektem uchwały nikt z 

radnych nie zabrał głosu, wobec tego przystąpiono do głosowania. Rada w obecności 15 radnych 

jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/37/11 w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8. 

Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/38/11 w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiące własność gminy. Uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady poinformował , że radni na wspólnym posiedzeniu komisji zaproponowali 

do składu komisji opiniującej kandydatów na ławników następujące osoby: Danuta Szymańska, 

Henryk Liszewski, Robert Celebucki. Innych propozycji Radni nie zgłosili. Wobec powyższego 

rada w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/39/11 w sprawie powołania 

zespołu opiniującego kandydatów na ławników. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały intencyjnej wraz ze szczegółowym 

uzasadnieniem, które potwierdził w swoim wystąpieniu Wójt. Radni nie zabrali głosu w tej 



sprawie. Rada w obecności 15 Radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/40/11 w sprawie 

planowanej budowy budynku chlewni w systemie chowu na rusztach wraz z obiektami 

towarzyszącymi: 6 silosów paszowych o pojemności 15 ton; chlewnia dla obsady 266 DJP 

tuczników na działce nr 1 położonej w miejscowości Mościska, gmina Skrwilno, powiat rypiński. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11.    

Wójt złożył sprawozdanie z działalności między sesjami, poinformował zebranych, że rozliczenia 

inwestycyjne z 2010 r. przeszły na ten rok, ponieważ Urząd Marszałkowski wydłużył 

weryfikację złożonych wniosków o dofinansowanie. Ubiegłoroczne inwestycje zrealizowane 

zostały w stu procentach, tak jak zakładały umowy. 

Inwestycje przewidziane na ten rok to: 

a) Remont, rozbudowa i modernizacja świetlicy wiejskiej w Czarni Małej, która została już 

zakończona natomiast rozliczenie jej powinno nastąpić pod koniec tego  roku, 

b) Trwa druga inwestycja tzw. „drogowa”, na którą pozyskaliśmy dofinansowanie w 2010 r. 

dotycząca budowy drogi gminnej Skudzawy Nowe -Urszulewo. Mamy opóźnienie w tej 

inwestycji ok. 1,5 m-ca ponieważ musieliśmy przeprojektować tę drogę i zrealizować ją 

zgodnie ze standardem drogi publicznej. Ostateczna realizacja odcinka tej inwestycji 

drogowej przewidziana jest na koniec października. 

W dniu 8 września odbyło się spotkanie z przedstawicielami Departamentu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich i kierownikiem wdrażania projektów unijnych w ramach analizy programu, który 

niebawem będziemy realizować. Dotyczy on rozwoju i modernizacji  naszego targowiska. W 

ocenie trafności naszego projektu modernizacji i przyznania nam na ten cel dofinansowania 

zostaliśmy  ocenieni bardzo wysoko. Obiekt, który wkrótce będzie miał wyższy standard 

użyteczności ściągnie do Skrwilna jeszcze większą liczbę handlowców, a to dla naszego budżetu 

gminnego ma też niemałe znaczenie.   

30 sierpnia mieliśmy uroczyste podpisanie umowy na dofinansowanie budowy gimnazjum. 

Wniosek miał długą drogę, spośród 80 złożonych projektów dofinansowano 24, w tym i nasz,  

dostaniemy dofinansowanie w kwocie 2,5 mln zł. Realizację budowy gimnazjum zaczniemy 

wiosną 2012 r., a zakończymy jak zakłada rozliczenie z przyznanej dotacji, w 2013 r. Mamy 

pełne dwa lata na wybudowanie nowoczesnego gimnazjum. 



W dalszym ciągu wystąpienia wójta została omówiona tematyka inwestycji zaplanowanych do 

realizacji w przyszłym roku. Z Urzędem Marszałkowskim podpisanych jest sześć umów na 

dofinansowanie inwestycji, z tego cztery w ramach programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i 

dwie  umowy w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. 

Pierwsza inwestycja to wymiana sieci azbestowej skrwileńskiego wodociągu. Będzie to drugi 

etap dużego projektu, którego pierwsza część została zrealizowana w ubiegłym roku budową 

stacji uzdatniania wody. Koszt inwestycji to 1 973 584,60 zł, a dofinansowanie 550 000 zł. 

Druga inwestycja to budowa 150 przydomowych oczyszczalni. Na tę inwestycję mamy 70-

procentowe dofinansowanie środków unijnych. Trzeba ją będzie rozliczyć do sierpnia przyszłego 

roku. Koszt inwestycji 2 364 739,17 zł, a dofinansowanie 1 300 000 zł. 

Przetargi na te dwie inwestycje trzeba przeprowadzić jak najszybciej. Dwie kolejne inwestycje, 

jeżeli patrzeć globalnie są może mniej pilne, ale z nich nie zrezygnujemy. 

Trzecia inwestycja to odwodnienie i utwardzenie terenu przy zespole Szkół. Jest on dokuczliwy 

komunikacyjnie po każdych większych opadach, szczególnie jesienią.  

Czwarta inwestycja to remont i adaptacja budynku biurowca po byłej Spółdzielni Kółek 

Rolniczych, w którym powstanie gminny ośrodek kultury. Na ten cel otrzymamy także 

dofinansowanie . 

Piąta inwestycja to budowa gimnazjum. Jest to o tyle korzystna dla Gminy, że w momencie 

podpisywania umów gmina nie musi zabezpieczać całej kwoty inwestycji, a tylko wkład własny. 

Inwestycja ta jest przewidziana do zrealizowania w przeciągu dwóch lat, a podpisana już umowa 

na jej dofinansowanie zabezpiecza nam realizację. 

Szósta inwestycja czeka na podpisanie, a dotyczy składowiska odpadów w Szczawnie. Na ten 

cel dostaliśmy już dofinansowanie. Projekt zakłada koszt rekultywacji na ponad 700 tys. zł., a 

dotacji dostaniemy 500 tys., a więc gmina po korzystnych przetargach dołoży niewiele ponad  

100 tys. zł. Rekultywacja składowiska odpadów to konieczność, a wraz z tym zadaniem 

przewidziana jest też budowa selektywnych punktów zbiórki odpadów, które powstaną w 

Okalewie, Raku, Wólce, Zofiewie i trzy w Skrwilnie. 

Wszystkie te inwestycje to ponad 12 mln zł, będą one dofinansowane ale gmina  musi mieć na to 

wkład własny. Jesteśmy dla Urzędu Marszałkowskiego dobrym partnerem i to gwarantuje nam 

realizację naszych zamierzeń. Martwić może tylko jedno, a mianowicie to, że nie ma w tych 

inwestycjach dróg gminnych. Wynika to z tego, iż do roku 2013 Urząd Marszałkowski nie 



przewiduje żadnego konkursu na dofinansowanie inwestycji drogowych w gminach. Wszystkie 

środki zostały skumulowane na Euro 2012 i przeznaczone na remonty dróg wojewódzkich i 

krajowych. Jest jeszcze nikłą nadzieja uzyskania na ten cel środków z funduszu wsparcia. W tej 

kadencji skorzystaliśmy z niego już trzykrotnie i za każdym razem właśnie na remontowanie 

dróg. Do pozyskania jest pół mln zł, ale już mamy problemy z wkładem własnym.  

 

Ad.12. 

Radny Tomasz Medorowski wnioskował, aby temat drogi do Czarni przenieść na następną sesję i 

pytał na jakim etapie jest droga Zambrzyca – Otocznia.  

Wniosek radnego Medorowskiego przyjęto jednomyślnie i sprawa dopłaty do remontu drogi 

Zambrzyca – Czarnia Duża będzie omawiana na następnej sesji. 

Sołtys z Rudy pytała co zrobić z dzikim wysypiskiem w Rudzie, które jest na działce osoby 

prywatnej? 

Wójt wyjaśnił, że „dzikie wysypisko” jest na działce osoby prywatnej i właściciel musi się tym 

zająć. 

Sołtys Wólki pytała co z drogą do Wólki? 

W sprawie budowy dalszego odcinka drogi do Wólki Wójt poinformował, że czeka na ogłoszenie 

jakiegoś konkursu z funduszu wsparcia ponieważ ze środków własnych nie ma możliwości 

realizacji tego zadania. 

 

Ad.13. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję. 

 

 

         Protokolant                                                      Przewodniczący  Rady                         

       

    Danuta    Szymańska                                                     Henryk Liszewski         


